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În conformitate cu prevederile a1t. 7 alin. 9) şi 10) din Legea nr. 52/2003 
privind transparenţa decizională în administraţia publică - republicată, Primăria 

Sectorului 2 Bucureşti a organizat dezbaterea publică a proiectului de hotărâre 

privind aprobarea tarife activităţi colectare, transport şi depozitare deşeuri 

municipale utilizatori non-casnici (agenţi economici şi instituţii publice). 

Prin Anunţul public rir. 51931/06.04.2021 s-a adus la cunoştinţă publică 

organizarea şedinţei de dezbatere publică a proiectului sus menţionat, în şedinţa 

organizată on-line, pe platforma de videoconferinţă WEBEX, în ziua de 

13.05.2021 - ora 17°0
• 

S-a precizat în cuprinsul Anunţului şi despre posibilitatea de a depune în 

scris recomandări/propuneri referitoare la actul normativ în referinţă, atât la 

Centrul de relaţii cu Publicul, cât şi transmise în format electronic la adresa 
indicată. 

La şedinţa de dezbatere publică din data de 13 mai 2021, ora 1700
, s-a 

asigurat accesul/conectarea la sesiunea on-line a dezbaterii publice tuturor 

persoanelor care au solicitat participarea la şedinţă, fiind consiliaţi cu privire la 

aspectele de natură tehnică, astfel încât fiecare cetăţean să aibă posibilitatea de a 
exprima în mod liber opinia, propunerile, sugestiile. 

La şedinţa on-line din data de 13 mai 2021 a participat o persoană iar din 

partea Primăriei Sectorului 2 au fost prezenţi : 

- Dl. Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2 al Municipiului 

Bucureşti; 

- Dl. Sebastian Victor Florescu - Administator Public Primăria 

Sectorului 2 

- Dl. Dragoş Eusebiu Teodoreci - Şef Serviciu Gospodărie Comunală 

- Dl. Cristian Duţu - Director Direcţia Venituri Buget Local Sector 2 

S-a adus la cunoştinţă publică faptul că şedinţa este înregistrată 

audio/video şi transmisă live pe pagina de facebook a Primăriei Sectorului 2, iar 

prin accesarea link-ului şi implicit conectarea la sesiunea on-line a dezbaterii se 

ia act de exprimarea acordului cu privire la modalitatea tehnică de participare. 

Nu s-a înregistrat nici un act de opoziţie sau contestaţie cu privire la modul de 
desfăşurare al şedinţei. 

În deschidere, dl. Primar a făcut o prezentare generală în ceea ce priveşte 
tarifele pentru utilizatori non-casnici (persoane juridice). 



Dl. Primar: Există deja nişte tarife aprobate pentru nivelul anului 2020 şi 
care sunt acum actualizate. Aş vrea să înţeleagă toată lumea că vorbim despre 
eliminarea taxei de habitat pentrn persoane juridice. Aceasta a fost deja votată 
de către Consiliul Local, ce avem acum de stabilit este tariful pe care îl vor plăti 
aceste persoane, avem două tarife puse în dezbatere, unul pentru deşeuri 

reciclabile şi unul pentru deşeuri menajere. Avem proiectul pus în consultare 
publică de ceva timp. Sunt nişte tarife similare cu ceea ce am văzut la alte 
sectoare şi puţin crescute faţă de nivelul anului 2020 . Tariful pentru anul 2020 
era de 515 lei inclusiv TV A. Acum este de 530 lei cu TV A. Partea importantă 
este că acest TV A devine deductibil, deci persoanele juridice vor plăti 446 lei I 
tonă la care se adaugă TV A. La persoanele juridice TV A-ul este deductibil, ceea 
ce în sine este o economie la bugetul agenţilor economici. 

Acestea fiind spuse aş deschide dezbaterea. Nu se află foaite multe 
persoane la această dezbatere. 

Participant (GC): Întrebarea este legată de contractele pe care asociaţiile 
ar trebui să le semneze cu operatorul de salubrizare, care înţeleg că va rămâne 
S.C. Supercom S.A. 

Dl. Primar: pentru utilizatorii casnici, vorbeam mai devreme de jargonul 
pe care îl folosim, asociaţiile de proprietari deşi sunt persoane juridice nu se 
încadrează la acest tarif, pentru că acest tarif se încadrează pentru utilizatorii 
non-casnici. Lor nu li se va aplica acest tarif. Pentru utilizatorii casnici S.C. 
Supercom S.A. are în acest moment exclusivitate, are monopol şi aceste 
contracte trebuie să fie încheie cu S.C. Supercom S.A. Precizez încă odată că 
aceste tarife nu se referă la asociaţii de proprietari. Se referă la persoane juridice 
care sunt utilizatori non-casnici. 

Participant (GC): Să revenim la utilizatorii casnici. Care sunt tarifele şi 
cum procedăm? Pentru că am plătit acest 1 O lei martie, aprilie, mai şi am înţeles 
că se va prelungi cu încă două luni. La sfârşitul lui iulie ce trebuie să facem noi 
ca asociaţie? Ce tarife vom plăti şi cum vom semna aceste contracte? Ne este 
încă neclar. 

Dl. Primar: Aş vrea să revin la faptul că această dezbatere este pentru 
utilizatorii non-casnici dar asta nu înseamnă că nu încerc să răspund la 
întrebarea dumneavoastră. În acest moment tariful pus în dezbatere pentru 
utilizatorii casnici, adică inclusiv asociaţiile de proprietari este de 850 lei, 
inclusiv TV A faţă de 530 lei cât este pentru persoanele juridice. Din punctul 
meu de vedere este neacceptabil. Această diferenţă de tarif este mult prea mare. 
Nu se poate stabili exclusiv de către Primăria Sectorului 2. Aşteptăm de la 
Supercom să transmită nişte tarife realiste şi rezonabile pentrn utilizatorii 
casnici. Dacă pentru persoanele juridice avem un tarif de 530,84 lei/tonă, pentru 
persoanele fizice, adică utilizatorii casnici este de 850 lei. Aproape dublu. Acest 
tarif nu poate fi aprobat de către Consiliul Local şi aşteptăm de la Supercom să 
transmită nişte tarife rezonabile pentru utilizatorii casnici. Sunt convins că nici 
dumneavoastră nu vă doriţi să aprobăm un tarif care este mult mai mare decât 
este perceput agenţilor economici. Şi din acest punct de vedere noi trebuie să 
avem această discuţie cu operatorul de salubritate pentru ca acesta să transmită 
şi să accepte un tarif care să fie rezonabil. Până când nu se va transmite un tarif 



rezonabil se va plăti tariful plătit în anul 2007, respectiv 7,11 lei/ persoană/ lună 
fără TV A. Cu TV A este 8,46 lei la care se adaugă taxa pe economia circulară 
care este de 80 lei/tonă. Dacă se adună toate acestea se ajunge la 10,40 lei, nu 
am cifrele exacte pentru că eram pregătit pentru altă dezbatere şi din acest motiv 
taxa pentru cei care nu au încheiat contracte este de 1 O lei care să fie similară, să 
nu fie cu virgulă, diferenţa fiind suportată de primărie. 

Participant (GC): Aveţi garanţia că la sfârşitul lui iulie se vor negocia 
aceste tarife cu Supercom şi vom şti mai mult? 

Dl. Primar: Garantia nu o avem. Am încrederea aceasta că totul se va . 
întâmpla dar nu avem o garanţie. Evident. Este o discuţie despre timpul în 
favoarea cui curge. Din punctul nostru de vedere atâta timp cât tarifele pe care le 
plătim către Supercom sunt la nivelul anului 2007, am încredere că la un 
moment dat Supercom va realiza că este rezonabil să transmită nişte tarife care 
să fie acceptabile pentru populaţie şi că Primăria Sector 2 va accepta sau că 
Primarul Sectorului 2 va supune la vot un tarif care să fie corect pentru cetăţenii 
Sectorului 2. 

Participant (GC): Poate ar fi bine să mediatizaţi această chestie că nu toată 
lumea ştie de ce se va prelungi această taxă cu încă 2 luni, poate cu încă 4 luni. 

Dl. Primar: Să stiti că am făcut eforturi destul de serioase să mediatizez , , 
acest lucru . A apărut şi în presă această amânare. Dar probabil că nu a avut 
foarte multe vizualizări. 

Participant (GC): Eu am să încerc să dispersez informaţia vecinilor mei. 

Dl. Primar: Mulţumesc tare mult. Ne vom vedea probabil la dezbaterea 
privind tarifele pentru persoanele fizice. 

Dacă nu s-au înscris şi alte persoane pentru a dezbate acest tarif, vă 
mulţumesc tuturor pentru prezenţă. Închidem aici dezbaterea . O să existe 
discuţii şi în Consiliul Local pentru aprobarea unui astfel de tarif. Vă mulţumesc 
mult. 

În baza propunerilor, opiniilor şi recomandărilor preluate în perioada de 
consultare şi a dezbaterii publice derulate în cadrul şedinţei on-line din data de 
13 mai 2021, precum şi a celor depuse în scris, prin registratură, la adresa de e
mail indicată, atât de către cetăţenii interesaţi, cât şi de reprezentanţii unor 
compartimente de resort din cadrul Primăriei Sectorului 2 sau din cadrul 
serviciilor publice de interes local aflate sub autoritatea Consiliului Local Sector 
2 (Direcţia Venituri Buget Local), actul normativ supus consultării publice va fi 
redactat în forma intermediară/finală şi afişat pe site-ul Primăriei Sectorului 2 
Bucureşti, conform prevederilor Legii nr. 52/2003 privind transparenţa 

decizională în administraţia publică, republicată. 

Notă: pentru respectarea reglementărilor legale privind preluarea datelor 
cu caracter personal, participantul care au intervenit în dezbatere nu au fost 
identificat în cuprinsul Minutei cu nume/prenume, fiind menţionate doar 
iniţialele. 



Prezenta minută a fost întocmită cu prilejul desfăşurării şedinţei din data 
de 13.05.2021 şi tehnoredactată şi înregistrată astăzi 17 mai 2021 

Primarul Sectorului 2 - Radu Nicolae Mihaiu 

Administrator Public Primăria Sectorului 2 - Sebastian Victor Florescu 

Şef Serviciu Gospodărie Comunală - Dragoş Eusebiu Teodoreci 
Director Direcţia Venituri Buget Local Sector 2 - Cristian Duţu 

Direcţia Sisteme Informatice rşi Administrare Echipamente - Valentin 
Ifrim 


